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Note for file re interview

25.6,.68.
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Ext, from T/C on BLUNT
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Ext. from T/C on BLUNT
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16.7.68.
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Ext. from T/C

Ext. from T/C

BExt. from T/C

oxt, from interview report re EAST

Bxt from interview with ¥

Ext. from T/C
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PF. 604,582

27.8.68
28.8.68
28.8.68

4. 9'68

11.9.68

Extract from T/C - call to Geoff BENTON
Extract from T/C - call from John GOLDING
To GPO to suspend HOW

648

Ext. from T/C - call from Elsa

Note re WITTKOWER

19.9.68

Note on meeting with BLUNT

| Form 587 100m 9/07

LIC IO
THISIS A
nN f"/l ’f.'ié‘ll?

o




23 9 68 - j‘\twv;. /(:o ,(M/h 'Va»Q /E‘)‘L S/Ara
9. 1SR for Mishaol ROSE

23.9.68 Note on Rudolph WITTKOWER

Extract from T/C

L4,10,68 Note for file

(copied to PTF.44,592)

AWV,
MY W
.

@, through K.Y.
K. X, to see on return.

I propose to carry out the operation outlined
at serial 655a, As STRAIGHT is an important backer
of Nixon's campaign for the U.S., presidency, both
financially and otherwise, (his New York office is
used as a campaign headquarters), I thought you would
like to know,

.




Reference PF-6OLL,582 b

Minute 656 continued.

- The ¥,B,I, (Sullivan) knows we are doing
this,

Ple 0. &4,

Peter M, Wrlght,

K.3

7th October,

657.. (Copy: PF.44,592)

I have spoken to D.G. about Minute 656,
and he is quite happy that this encounter
should take place. I see from STRAIGHT's
file that this sort of meeting has been arranged

before.
VTt
Lt

KY M. B. Hanley.

9 October, 1968.

15.10.68 Brief for BLUNT interview re PENNING - ROWSELL

17.10.88 Brief for P.M.W.
7 8 658

See © B, i
4740566 ~ra-PasspoTteOf BLUNI - {Bav,—iuside—eover)

22,10,.68 Ext, from T/C

659

22,10.68 Note for file re OTTO/GEORGE

S Form 587 100m 9/67




'3,10,68

Ext

Note re meeting

662

pr oz, 92 Lepp C.

: Y Yoo 7 ADNROTSL
L Copy—of - Who s Who—entpyrfor—ZARNRCKY

‘](4 ylu‘)
D.Z.G. through xx/and K3
D.J “, X

The Home Office Warrant TS 2508 on Sir
Anthony BLUNT is due for the November review,

2e The numbers at his office at the Courtauld
Institute are suspended and we are operating on
his flat number only, WELbeck 1074,

e BLUNT is still being interviewed fairly
frequently and the telephone check provides

useful information about his contacts, movements and
reactions in connection with the interviews.

L. I should be grateful if the Warrant
could be revalidated for a further six months
under category B.

B falllses |

F. Palliser
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664

| ciince nenony  Dems & Lk Ut fo Ao kA -t

12.11.68. Note for file

12.11.68, Note for file re "Jack" entries

Ext from T/C

") 668

25,11.68, Ext. from interview with Sir Henr 6 LINTDTT

25.11.68. Ext from T/C

26.11.68. from "Daily Telegraph"

669

28.11.68. xt from T/C

28.11.68. from T/C
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8.12.68,

4.12.68

L".12.68.
5.12.68

Ext from T/C - from GASKIN

Ext from T/C - from GASKIN

Ext from T/C - from GASKIN
Ext. from report of meeting with Miss BEECHAM

673

Dasin - 65" Lok tod. {inféo

K.3/P7mfw.
~

You will be interested to see the extract at
672b from Director F.'s interview with Audrey BEECHAM
which we discussed briefly. As you know, Alister
WATSON also said that BLUNT had been a member of the
Party at Cambridge for a short time. If it were
possible to obtain chapter and verse from Maurice
Bowra it would clearly be a matter which could be
exploited in view of BLUNT's denial that he had ever
been in the Party.

F2/URG

11th December, 1968,
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11.12.68 Ext, from T/C
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7.1.69 Ext from T/C
16.1.69 Ext from T/C

22,.1.69 Ext from T/C
28.1,69 Ext from T/C
30.1.69 Note re visit of F.2/COS to AFB

Ext from T/C

Ext from T/C

3,2.69 Ext from T/C
13.2.69 Copy of int. report of STRAIGHT

685

Ext from T/C
Ext from T/C

To Washington with copy of int. with STRAIGHT

Note re blowing of FOAL in KingvStredt
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Copies to: PF 604,562 (B
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PP Ll 592/72/C08

15th February, 1969.

attach in the envelope marked "5,L.0, Washington
only" copies of the unexpurgeted version. of the report
of oy interview with Hichmel UTRAIGHT in New York on
26%h June, 1968 and of my report of the confrontaticn
on 17th Ogtober, 19CE between STRAIGHZ and BLUNT.
licedless %o say, 1 am passing you thece copies, which are
Tor your personal informetion only, with the agrecment
of K. Pranch,
2 in the sttsched envelope marked "For the F,R.I." I
enclose two coples esch of the expurgeted versions of
those reports and two coplies of the report of the
interviews with GREENBERS. In each e¢mse one copy is for
your retention, I should explein that the GRIENBERC
report is not in feet the original but that those parts
which have heen excluded are lavrgely comments whieh do
not add materially to the case,

3. Peter Wright is planning to forward to you a less de-e -
expurgated version of the STRAIGHT/BLUNT confrontation ' & 14572
for passing to Sullivan,

4. 1 am sorry that it hes taken so long to prepare the
attached reports and I would be grateful if you could pass
on wmy apologies to the F,B.I., The delay, which I hasten
to add is by no means entirely my fault, has been largely
due to our wigsh to pass the reports together rather than
indiv idually.

B, Russell Jones, Regq.,
8.L.0, Washington,

Enclosures,




Report on Interview with Michael Whitney STRAIGHT
in London on 17th October, 1968,

Michael STRAIGHT was contacted in London on 17th October,
1968. A discussion took place on the question of STRAIGHT's
contacts with Michael GREENBERG to which he had referred
in the interview in New York in June 1968,

- P Unfortunately the question raised by the earlier
interview as to whether STRAIGHT was in contact with the
ReI.S5, in the U.S5.A, after the war (paragraph 4 of the report
on that interview refers) was not resolved in any way
during this interview, When STRAIGHT was reminded of his
remark during the previous interview that before deciding
whether he could have méet GREENBERG as reported in
February 1946 he had to establish whether he was still in
contact with Michael GREEN after the war, STRAIGHT said
that he was sure that he had not been in touch with GREEN
or with the R,I.8, after the war, He could not imagine
why he had been in doubt about the matter at the earlier
interview, STRAIGHT repesated inter alia that he had met
GREENBERG in the White House before he, STRAIGHT, had
Joined the U.8, Air Force in February 1943 (parsgraphs 25
and 26 of the interview report on GREENBERG refer).
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EXTRACT

Outgoing call GASKIN to GEOFF BENTON.

This conversation began aboub last night's snow. GASKIN then went on
e mention GEOFF's house purchase question,about which he had learnt
something from Blunden by letter whilst awsys GASKIN had hoped that
his own housing problem might have been settled first and he honestly
did not know how BLUNDEN could afford both. He professed to know

the financial situation very well and Imew that this would not be
~ossible. GECFF announced that the morfage was golng ahead and
DLUNDEN had signed a paper. GASKIN was taken aback and there was

& cold silences This would now be the end, he said, of a chance of
getling a place forhimself, GEOFF contradictod this, GASKIN went one=
‘well, he hasn't got that sort of money, Geoff'. GEOFF had understood
GASKIN was o have gone down to Ham. GASKIN here pointed out that
the old lady was not yel dead. lle remarked -*Things have got to such
a state that I'm not even consulted in this matter'., GECFF said that
DLUNDEN had wnated to help him two or threec yeare ago.

1016

include the name of the file owner.
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EXTRACT
ROT HSCHILD

DY teesssessssvens K.Q’ ............................ Section:..

52469
Wednesday

Incoming eall to BLUNDEN from Mrs TODD's husband.
He rang % let him know that she had 'flu,

09415 )

Incoming call to BLUNDEN from TESS ROTHSCHILD,.

Was it a bed moment? HNo, on the contrary - he was going to mping ‘vmr.
TESS referred to his enquiry about the present for EMA. BLUNDEN
confirmed that VICTOR had wriktien about it. He gathered VICTOR was
pleaseds TESS said he was -~ very, DBLUNDEN - who admitted thaibe
wag femd of it -~ said he had come o the conclusion it was bes‘h@ do
it &b once, He would now alter his will,

SLUNDEN was going %o be in Cambridge Friday night and wondercd \ﬁemer
they were going to be there - or Saturday lunch? No. lot until mid-
afternoon on Saturdays BLUNDEN would have to go off late Saturday
afternoon. [e was going'up with DENNIS P, [He could not manage to stay
any longer because he had to go to Paris at the 'sercech of dawm! on
Monday morning. /eontinued

BLUNDEN confirmed that he would be going up to Canbridge to see

GOW again,. He would them bring %he boold up and either get it over

to Hershel Road or leave it with GOW and sanecie could feteh it.
TESS however suggested leaving it downsteirs here and she would
collect il when passing bye BLUNDEN agreed this might be easier,
TESS might eall at 11,70 tomorrow. BLUNDEN wuld be here. e Sold
her that it was his mother's G9th birthday tomorrow. He said Be would
hand her alse the Coleridge lebter which goes with the boocks

DLUNDER mentioned VICTOR's remarks that he should write a letter to
EMMA now. BLUNDEN in it would say that VICTOR hed given him these

a Jjong time ago on condition that he would bequeath them but he would
rather do it now, BLUNDEN presumed it was not necessary to conceal
any part of the story - he wondered for tex purposes.

TESS jalter some hesitation, said perhaps it would be best not to
refer Lo the past history, on the whole. They hoped to meet soon.

o i

Nothing fubher.
LeEe
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Report on Interview with BLUNT and STRAIGHT

Having eventually succeeded in contacting Michael STRAIGHT
I arranged to meet him outside 39 Hill Street in the late
morning of 17th October, 1968, I then took him to 41 South
Audley Street, informing him on the way that it had been arranged
that a colleague of mine, Peter Wright, and Anthony BLUNT would
meet us there for a working lunch, Peter Wright and BLUNT
Joined us shortly after our arrival and we spent almost two hours
talking over drinks and sandwiches,

2, e began by explaining that there were certain matters of
importance on which there was apparently conflicting evidence,

We had therefore thought it wise to get together the interested
parties in an attempt to resolve the conflicts by discussion and
by the interplay of memories, As an example of conflicting
evidence we mentioned the statements made by BLUNT that he had
written to STRAIGHT before the war asking for £100 for “a friend
in the cause” and that he had in due course received a cheque
for that amount from STRAIGHT's mother., BLUNT repeated the
account he had given of this incident to Peter Wright on 23rd
July, 1968, For his part, STRAIGHT insisted, as he had done
when 1 interviewed him in June 1968, that he had no recollection
of such a regquest from BLUNT and that he would never have asked
his mother to do such a thing. The matter was left unresolved
although STRAIGHT did admit that his memory might have failed
him in this connection, particularly as BLUNT now maintained that
he had not revealed to him the eventual destination of the money.

3. We then turned to s discussion of the journey by car to a
road-house with a swimming-pool which BLUNT and STRAIGHT had
undertaken with an R,I.8., officer, Again STRAICGHT repeated in
almost exactly the same terms the account which he had previously
given me of the Jjourney and BLUNT did not contradict it on any

ma jor point, STRAICGHT maintained that he could date the eplsode
ageurately as having taken place in June 1937 by reference to
his return to the States by sea at the beginning of July of that
year: STRAIGHT thought at first that he had returned on the
"Suropa” but then saild that he was not sure and would have to
check with hispapers in the States, BLUNT and STRAIGHT were
shown a number of photographs but they failed to identify any of
the persons portrayed with the R.I.8., officer in question.

4. During a discussion about STRAIGHT's relations with the
R.I.5. in the States mention was made of his suggestion to the
R.1.8, officer Michael GREEN that Hichasel CREINBERG might well

be approachable, STRAIGHT repeated that he had met GREENBERG

in the White House before he, STRAIGHT, had Jjoined the U.2, Alr
Porce in February 1943, At this stage reference was made to
BLUNT's reported statement on 23rd July, 1968 that after the war
his R, I.8. controller, MAX, had warned him and Guy BURGESE to

keep away from STRAIGHT "as we are doubtful sbout him" and that
they had taken STRAIGHT apart "for being a traitor"” at the

Reform Club after an Apostles dinner which he had attended.

Both STRAIGHT and BLUNT recalled the confrontation in the Refora
Club reasonably well and their accounts of it d4id not differ
materially from those which they had previously given (in respect
of STRAIGHT, para, 53 of attachment to 658 and para 3 Ze) of
attachment to 692 on his file refer). Any hope of using BLUNT's
gtatement on this subject to obtain an asdmission from STRAIGHT
that he had been in touch with the R,I.5, after the war evaporated,
however, when BLUNT maintained that he was not sure that the
warning from the R,1.5, about STRAIGHT had been post-war., ‘///f

/indeed, he ....




-2 -

Indeed, he thought, the warning might well have been given
during the war and that the occaslon of the Apostles dinner,
which had probably been in 1546, had been the first opportunity
he and BURGCESS had had of taking STRAIGHT to task. When
STRAICHT was reminded of his remark during the interview in June
1968 that before deciding whether he could have met GREENBERG
as reported in February 19546 he had to establish whether he was
still in contact with Michael GRERN after the wapr, STRAIGHT
said that he was sure that he had not been in touch with GRE:
or with the R,I.8, after the war, He could not imagine why

he had been in doubt about the matter at the earlier interview,

5e In the course of further general discussions reference was
made to BLUNT's reported statement on 1liith June, 1966 (serial
528b on vol, 10 on BLUNT's file refers) that James KLUGMANN had
attended meetings in BURGESS' vooms in 1934 and 1935 at which
various candidates for recrultment were discussed and that
KLUGHANN was in on the discussions before STRAIGHT was recrulted.
BLUNT sald that he did not recall having made such a statement.
He was quite certain that KLUCHMANN had not been made aware of
their plans to reerult undergraduates such as STRAIGHT,

6+ HNothing further of interest emerged during the remainder of
the discussions over lunch, Although BLUNT and STRAIGHT

seemed to get on reasonably well together there were undertones
of tension in the conversations, particularly on BLUNT's part.
STRAIGHT arranged to have lunch with BLUNT the following day to
obtain BLUNT's advice on a reference to a painter which he wished
to insert in a play which he was writing.

T After the departure of BLUNT and Peter Wright I continued

to talk to STRAIGHT for some time, I guestioned him inter alia
about Peter VINTER, Henry DRYDEN, John Marcus XISCH, Harry Lewis
WOLPSON, Peter ASTBURY, Ian HENDERSON, Gerald CROASDELL, Herbert
NORMAN and Laurie TARSHIS, STRAIGHT either could not remenber
them or could add nothing to what he had previously said. I
showed STRAIGHT coples of the photograph of GREINKE @ AKHMEROV

(PF 128,288) and of his American wife, Helen nee LOWRY. Although
he agreed that the photograph of GREINKE was that of the person
he had known as Michael GREEN he could not confirm that that of
Helen LOWRY was ldenticasl with Helen GREEN ss, he said, he had
only met her once and the light had not been very good, STRAIGHT
said that he was quite sure that Michael GREEN's wife was
American but that he had no knowledge of Michael GREEN having
been previously married to a Russian woman,

8. During our conversations STRAIGET mentioned that he was now
separated from his wife and that he thought she would shortly be
ocbhtaining a divorce., He commented that his wife, who was a
psychiatrist, was at present going through what he described as
a "female syndrome" which he thought was largely responsible for
the breake-up of their marriage. In conseguence he was very
much at a loose énd and "on the look-out for adventure”, He
asked whether there were any tasks which we could set him which
would help him to fulfil thet need for adventure, I replied
that there were not and went on to repeat the advice given

him by Michael HeCaul that he would he unwise to consider going
to the Soviet Union on a Jjournalistiec expedition, STRAIGHT
said that he did not know where he would be living in future:
his house in Washington would presumably go to his wife, |
could slways contact him, however, through his New York lawyers,
from which, he added, the name of Nixon would be excluded if
Nixon won the election, He would be happy to meet me anywhere
any time,

/COMMENT se00




COMM

9. Both Peter Wright and I consider that too great a reliance
should not be placed on the change in BLUNT's account of the
warning which he received from MAX (para. 4 above refers).

It is possible that BLUNT gave the date of the warning on

this occasion as during the war in order to "let STRAIGHT off
the hook", BLUNT could in any case not have been in touch with
MAX before September 194l, at least eighteen months after
STRAIGHT's slleped last contact with Michael GREREN, vie
therefore feel that the question of whether STRAIGHT was still
in touch with the R.I.8, after the war must be Jjudged to be
unregolved,

F2/URG

13th February, 1969.
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Original in File No.:*

Original from:
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. 0.g. call BLUNDEN to CAN L4676 to BARBARA,
He said how ashamed he was about last night.
BARBARA said it did not matter at all - they had a
quiet evening, her sister happened to be staying.
BLUNDEN asked to speak to DENNIS,
BLUNDEN apologised again about last night,
BLUNDEN talked about next weekend and it was agreed
he would go up to Cambridge together with DENNIS in
his car. DENNIS would collect BLUNDEN at L.o pm.
BLUNDEN very much doubted whether he would be able
to stay until Monday.

include the name of the file owner.
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' Extracted on :.......1.7,.2,,6.9 .............................................. by ... XS

Outgoing call BLUKDEN to ROBIN CHANGELIOR,

BLE;N&WI hgd sefn ANDY MOEEXHE who had told him %he s

and he had pretended not to know. ROI d ANDY? 14
" ey e oL ow | ROBIN and ANDY's friendship
Remarks about GASKIN being st41l away,

BLUNDEN was furious - having found cut from ANDY that GASKIN had
1:Jc-c—m talking to him for the past six years about their differences
having sworn to BLUNDEN that he would tell no one,

4.9

“'Ee

include the name of the file owner.
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" EXTRACT
PF 601864 PLAYFATR
BLUNDEN

L304

BT, £ o E 0SS AR e ot S S CE el (b Dated :

Cutgoing call BLUNDEN to SIR EDWARD PLAYFAIR.

(beginning missed due to technical fault) :

A convercation about institute matters. BLUNDEN accepted his
invitation to lunch at BRCOK's on Monday,

14,01
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Reference BF. 60U, 582

L&

NOTE FOR FILE

I called on Sir Anthony BLUNT at the Courtauld Institute
on the morning of 30th January. I spent nearly half an
hour with him in his office, He was affable throughout and
guite happy to chat.

2, I asked him first whether he recalled Peter LLOYD

(GEN F2/URG/187 ) at Cambridge. I told him that LLOYD had been
at Gresham's and then at Trinity College from 1925-29, reading
Natural Sciences. I added that there was some indication

that LLOYD might have been sympathetic to Communism during

his time at Cambridge, BLUNT said that he had no recollection
whatsoever of LLOYD,

3 I then asked BLUNT whether he recalled Douglas HOLNESS

who had been at Downing from 1931-34., I added that HOLNESS
had been fairly prominent in the student branch of the Party
and I showed him a contemporary photograph. BLUNT neither
recalled the name nor recognized the photograph. He commented,
in relation to both LLOYD and HOLNESS, that of course he moved
in a very special circle at Cambridge and d4id not really know

a great number of people outside that immediate circle.

4y, At the request of K.3, I then asked BLUNT whether he had
been able to obtain the information about Kim PHILBY from Rudi
WITTKOWER, BLUNT asked me to remind him what he was supposed
to have discovered. I told him that WITTKOWER had said that
he had been on a cruise with his wife from Manchester to Haifa
in 9 early 1949. PHILBY and a friend had joined the ship in
Cyprus and had "behaved badly". We had asked BLUNT to go back
to WITTKOWER to try to obtain a more exact date for the inecident
and a description of PHILBY's friend, BLUNT said he now
remembered the matter well but since speaking to Peter Wright
he had only seen WITTKOWER for ten minutes or so before he went
back to the States. BLUNT asked me whether we would have

any objections if he wrote to WITTKOWER,saying he imagined that
would be preferable to trying to interview WITTKCOWER in the
States., As he said that he could do this without giving
anything away at all and indeed without mentioning PHILBY's
name, I agreed that he should write as suggested. I 4id not
put to BLUNT the neme of Dadley DANBY who was suggested by

K.3 as a candidate for PHIILBY's friend.

5. As BLUNT did not seem anxious to draw the interview to a
close I said that I understood he had expressed the view in
relation to Jenifer HART nee FISCHER WILLIAMS that he was sure
that in the pre-war years after leaving Oxford she had been
working for the R,I.S. rather than for the Party. I asked

him what his reasons were for coming to that conclusion.

BLUNT said he could not now remember whether he had been told

of "Jenifer's" R.V.s in Kew Gardens in the late 1930s by Peter
Wright or by Phoebe POOL: he remembered that Phoebe POOL had
told him that she had acted as a courier between "Jenifer" and
"that chap in the Natural History Museum" (i,e, Peter FLOUD).

In reflecting on who had told him about denlfer“ BLUNT also
wondered whether Tess ROTHSCHILD might have been responsible,
After some thought BLUNT said that he was sure he had had no
hard evidence that "Jenifer'" had worked for the R.I.S. He

had only assumed this to be so as he could notOimagine the Party
having R.V.s with her in Kew Gardens - it sounded just like

the Russians, I pressed BLUNT as far as I thought fit on this
subject but he maintained that it had merely been an inspiredv//,
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guess on his part. BLUNT asked whether there had been any
further developments on "Jenifer'" - had she been interviewed
again for instance? I said she had not.

6. The conversation then turned to BLUNT's involvement with
the R.I.S, at Cambridge. I said that I understood that BLUNT
had fairly recently told Peter Wright that "Henry" had told him
that the R.I.S. always traced potential recruits put up by
BURGESS or BLUNT with the Party. BLUNT said that he did not
recall having said that but did not deny having done so. 5
went on to ask him whether he had any indication that anyone

in the hierarchy of the student branch at Cambridge would have
been told after recruitment not that the person concerned was
now working for the Russians but perhaps that he had gone
underground or on to more secret work and was therefore not to
be '"chased', BLUNT replied that he assumed that Bob STEWART

in Party Headquarters had been aware of at least some of the
R,I.S., recruitments in question but he doubted very much whether
anything at all had been passed down the line to Cambridge.

In illustrating his point BLUNT said that in the middle 1930s

if anyone at Cambridge had been told anything it would have been
James KLUGMANN rather than John CORNFORD for instance. He

was quite sure that James KLUGMANN did not even know that
BURGESS was working for the Russians until the latter had told
him when he had called on KLUGMANN in Paris sometime in 1936

or 1937. He was therefore quite certain that KLUGMANN had

not been "tipped off" by Party Headquarters. He was also
certain that later recruitments e.g. of STRAIGHT and LONG would
not have been made known to officials in the student branch at
Cambridge: he agreed that in that later period George BARNARD
would have been the person most likely to be in the confidence
of Party Headquarters. BLUNT added that in that context it

was worth noting that the Russians had suggested that fairly
elaborate steps should be taken to make it seem that after their
recruitments STRAIGHT and LONG for example had undergone a
genuine change of heart and had left the Party. I told BLUNT
that we had had some indication that in the case of Donald
MACLEAN word had been passed down to one member of the Secretariat
of the student branch at Cambridge that he should not be

troubled further as he was going on to special work, BLUNT

said that this surprised him but he thought it quite likely that
things were not so well organised at the time of the first
recruitments at Cambridge. He added that he had never been

sure whether PHILBY or MACLEAN had been recruited first.

Z42- As T was leaving BLUNT asked me whether I had seen or
heard anything more of Michael STRAIGHT. I said I had not
although I assumed that STRAIGHT had been over in this country
again for his mother's funeral: BLUNT did not seem to know
that she had died. He commented that he presumed Dartington
would continue in spite of her death, He asked after Peter
Wright and said that I should pass him a message to look after
himself better. He said he knew that we had had gquite a
number of bouts of illness in the office recently, some of them
serious. I thanked BLUNT for seeing me at such short notice,
He said that I should not hesitate to contact him again if
necessary: he would be pleased to see me any time,

V

At/
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" Oybgoing ¢all BLUNDEN TO GEOFF BEWION.
Remarks about last night when they had all enjoyed themselvess
BLUNDEN brought up the subject of GECIT's need Jor money %o by a house
and peferred to the sum of £2000. GESFF would let him know how much
it was to be. SLUNDEN said that should it be £2000 then he would
meobably have % sell some shares, BLUHDEN agreed that it would be
best tc heve all this businese settled before GASKIN's retuam.
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Oubgoing call BLUNDEN to RAY GIBES.

RAY confirmed getbing safely home last night at about 4.0 am.

DLUNDEN suspbeted that he had had a lot to drink. ALl had enjoyed the
partye It was the lavgest dinner party HLUNDEN had given and he felt
it was 'lﬂic old dE‘»ZI'S* B 26,4_\4,
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SECRET

NAME: SLURDEN Line No.:

Tel. No.: WEL 1074 Date: 3.1,69

Responsible Section : M3 7

Incoming ¢all to BLURDEN from M2, COCK, the caretaker,

Conversation went ag followgw

Ce Godd morning, sir, there's two Post Office engincers
investigating e request for & line -

B. = an extra extension,

Ca -~ for your office,

Be No, %o my - to my flat,

Ca dh - I thought so - theytve got it wrong. Their instructions
are to the office,

By Ho. IV 3 an axtension off 9292 -~ off the main switchboard
to come up - gould you bring them wp to the £lat?

Ca Yea, sir,
Be I'11 ghow them where T went it.

0, Right, sir,
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P.A. in: PF 604,582

Original in: PF 864,555, Vol. 2 at serial L1a, \(m‘ \.
Dated: 5.12.68, J

Extract from report of meeting between Miss Audrey
BEECHAM and R. Thistlethwaite at the Athenaeum on
Lth December, 1968.

I met Audrey BEECHAM on L December
at the Athenzeum and gave her tea. The last time we had
met was in Paris in 1937 when we had a night out with
Maurice (now Sir Maurice) Bowra and Guy Chilver. Maurice
had just finished editing the Oxford Bocock of Greek Verse
and I remember that he was sufficiently intimate with
Audrey to read out his own translations of various Greek
poems for her critical comments.

2e ; I asked after Maurice. She said
that he was now seventy and was not a good insurance riske
Tt was an open secret that he had had a stroke some years
ago and he was terrified of having another. She thought
in fact that he had had another not long ago because he
suddently began to speak wery slowlye. It was partly for
this reason that she wanted to get in touch with me because
_she was uncertain how long Maurice would be around to
peminisce about matters which were of interest to use. She
had had dinmer with him alone soon after the PHILBY books
appesred and they had got on to the subjecte I said to
her I was glad that she brought this up because I had vivid
memories of a game Maurice used to play at Oxford in which
one was asked to name the three biggest crooks in the
University (Lord Charwell ranked as No. 1) I therefore
imagined that he could play a similar game of Communists
and spiese Audrey said that this is precisely what he
dide. He named as Communists and spies:-—

(a) Anthony BLUNT, who he said had to his
knowledge been a member of the Communist
Party and was still likely to be a
Communiste.

Goronwy REES, who was utterly disloyal to
his friendse. He was undoubtedly a
Communist and likely still to be a spy
even though he was no longer in the
Public Service because he had an uncanny
ability to exploit his old contacts.(i .

Other Communists were:-—
(¢) David WORSWICK

(4) Pat THOMPSON (spelling uncertain)
formerly of Wadham.

(e) BROWVNLEE (full name not known) who until
two years ago was a Law Fellow at Wadham.

Se : I asked Audrey whether Maurice
would resent being approached on this subject. She said
we could certainly not use or guote her and the best
intermediary would be John Sparrow (Warden of All Souls).
In fact I think I could approach Maurice myself without
embarrassmente.

L]
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Under Hef -, 2RE G308 -5 . Dated :

Extract fromT/C on BLUNT, self-confessed spy - WEL 1074

Incoming from JOHN GASKIN to BILUNDEN,

BLUNDEN says he has just been speaking to JANETSKI about
CHARLES' fungteral. GASKIN asks BLUNDEN ever heard from
SAM. BLUNDEN says no, he does not think SAM is a

letter writing type. GASKIN complains of being short of
money. BLUNDEN will put £20 in the post to him today.
GASKIN asks if BLUNDEN is going to Birmingham today.

No, he has had to cancel the whole thing.

0931
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extract s foraii e NG, . o e e R T e o o gl s Name :

: Serial :.ﬂ.@gra.ﬁ.Receipt Date 4:1 2068.
Line 4304 - 28.11.68.

Pnder Rel i ettt s I S v e o Dated

Extract from T/C on BLUNT, self-confessed spy - WEL 1074

Incoming from GASKIN to BLUNDEN.

GASKIN was feeling very well. He thought that he would
stay with his sister until the following weekend - the
air was doing him so much good. He felt sure he would
soon be recovered. BLUNDEN would not be going to
Birmingham until "Saturday" and might come back on
"Monday morning". (See 22.35 call on 27.11.68)
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EXTRACT
BLUNDEN

-

Oubgeing call BLUNDEN +o Kilsyth 3286 45 GASKIN,

During this conversation GASKIN asked if he had thought any more
about ¥the futuret, BLUNDEN had thought but had no clear ideas.

He would try to think a 1ittle nore 'and perhaps write!., He
emphasized that he wented him to come back but said things must be
straightened out. How long was he intending to stay? He mentioned
thot it was this weelkend he uas going uwp to stay with ELIIS WATERHOUS
He did not like the ides of GASKIN being here alone for the weltkend
s.izd ﬁ&qgesbed coming back on Monday. CASKIN agreed %o do this,

U7 e Ot

27.11.68

Cubgoing call BLUNDEN to Harlow 26049, to RAY.

BLUNDEN was depressed - partly, he seld,becsuse he had slept badly.
He mentioned having had a long talk with JOHN's doctor yesterday
wiho bad said that he doubted whether peychiatric treatmen} was
necessary at the momemt. IHe was prepared te talk to JOHN:BLUNDEN
intended ¥EX ringing JOHN later in tlhe day. BLUNDEN seld thet the
doctor understood the whole sktuation now - he had hrdiefed him
thoroughly. BLUNDEN asked il he could meet BAY and suggested that
Friday might be a good dey. They agredd to got into touch about it.

10,21
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oing call BLUNDEN to ELSA SCHERRER WEL 92:92: L
?Igt g‘aﬁoﬁg to have & rest - he was feeling to»alf_y incapable of
desling with a mecting and folt sure they could manage without him.
Shoulduhe not emerge before 4.0 wo-uld she please ring him?
14.41

22 o4 . BrIIS WATERIDUSE
Qutgoing call BLUNDEN to Birmingham _‘;341 1;;;%:2 , ELLIS :e-.T‘,.: }_igii:d
BLUNDEN explained that ¥Ythe sitxwtim' had become S0 comp 2
.‘uﬁl he regretied he was having te eall off tmi :»xael;e:f??.. S &b B30
‘ : o t a call on at 2.3C.
ELLIS,who would be in London tamorrow, agreec to

222D
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VoL it is e Serial 1 .6..1.-1'*.6.3.Receipt Date:

Incoming ¢=211 to BLUNDEN from GASKIN.

GASKTN wag feeling much betber, They had a friendly chat.
GASEIHN hoped he was nobt proposing to have any more trips wilh
tthe gentloman?! . BLUNDEN said he wus not for the noment. He
promigsed to let GASKIN lmow in future,

09.118

Oubgoing eall BLUNDEN to ERIC HEBBURN, Rome 562282.

BLUNDEN began aboubt GASKIN's money matters and this seems now to have
been sorted oub. BLUNDEN thenm mentioned GASKIN and *the crisis! and
said they had had the worst row ever. IHe told him about GASKIN's ideas
of possibly spending a time in Rome and wondered, if this tock place,
vhether they coudd find him a room. BERIC said they would do, of course.

19.26 M UL
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by

Lords of Creation

‘A R. WILSON may soon have
to create some 80 progres-
sive life peers. Who will

they be? My guess is as follows:

Raymond Williams, Stuart Hall,
Dr. A. H. Halsey, Philip Toynbee,
Arnold Wesker, Des Wilson,
Jeremy Sandford and Nell Dunn
(joint peerage), Dr. Joseph Need-
ham, Christopher Hill, Claud
Cockburn, Judith Todd, Dee
Wells, Simon Dee, A. ]J. Ayer,
James Cameron, Joan Robinson,
Tariq Ali, D. A. N. Jones, Peter
Watkins, Mick Jagger, Jonathan
Miller, Karl Miller, Paul Johnson,
T. C. Skeffington-Lodge, Peter
Hall, Peter Brook, J. C. Dancy,
E. H. Brooks, Bernard Braden,
Frank Giles, James Margach, Dr.
Hilde Himmelweit, Twiggy, Justin
de Villeneuve, Mary Quant, Brigid
Brophy, Dame Sybil Thorndike,
Most of the Redgraves, David
Frost, Royston Lambert, Cliff
Michelmore, Michael Barrett, John
Neville, Mr. Teasy Weasy, Pro-
fessor Albert Sloman, Erno Gold-
finger, John Freeman, Alan Free-
man, Sir Frank Kearton, Harold
Evans, Professor Titmuss, Dr.
Brian Abel-Smith, Tony Lynes,
Kenneth Tynan, Canon Hugh
Montefiore, the Bishop of Wool-
wich, Canon Douglas Rhymes,
" Elkan Allan, Nobby Styles, Pro-
fessor E. H. Carr, David Bailey,

AHED)
Ve BT 0 9O
Q0

Nicholas Tomalin, A. L. Alvarez,
Paul Foot, Joan Littlewood, Clive
Irving, Huw Wheldon, Cyril Ray,
Dr. Edmund Leach, Marghanita |
Laski, Ken Loach, John Calder, |
Michael Kustow, Conor Cruise
O’Brien, Warren Mitchell, Johnny

Speight, Sir ___Anthon Blunt,
C. Day Lewis, Stephen Spender,
Professor George Catlin, Dr. Alex
Comfort, Jo Grimond, Sir Hugh
Greene.

All Labour M Ps have been ex-
cluded out of deference to Mr. |
Wilson’s feelings about by-elec-
tions. I must leave you to judge
for yourselves what standards
have been applied in the selection
of names. If you think this list
is meant to be “satirical,” just
wait till you see the real one.
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NAME: BLUNDEN Pﬁ A

Tel. No.: VEL 1074 v// ;' Date: 20.11.63
11a, L» Wedneaday

25 NOV 1964

Line No.: 4704

Responsible Section : Ke3e

Incoming call to GASKIN from GEOFEF BENTON.

During this conversation,in which &’AS\T{IN agsured GEOFF that he was

mich botter, though he still felt very angry with BLUNDEN, he remarked
about BLUNDEN-!Somebody once sald —~you know his great friend GUY BURGESS
tho 81y — you know, what he once Said about ANTHONY? That he has his
cake, eats it and glves some to the poor as well!, GASKIN said
sarcastically -'and I think that's rather marveLoua‘

09+35 o | .

Cubgcing eall GASKIN toDECCA for CLIVE HISEOP.

Ho was not there bubt was asked to ring backs

Whilst chatting with distant GASKIN mentioned that CLIVE lived here
forlgbout 6 months 10 yoars &goe .

Qutgoing call GASKIN to CLIVE HISLOP. he
GASKIN xeported to him, that BT mngdnad discovered that whlst
he (GASKIN) was in Grocce BI.UNDEN had been touring on the continent
with RAY GIBB3. GASKIN said that this was the reason why he became
i11. Ho added that he had got BLUNDEN now in guch a posiiion whore
he (MLUNDEN) would almost sign a choque for anything. GASKIN was
 detormined to got ag much as he could cut of him.

11.07

—

Qutgoing call BLUNDEN to GROFF BENTON.
BLUNDEN said that GASKIN had gone to bed in s gtate of oxhaustion.
GEOIF agroed to come over later - presumably to be chauffeur.
BLUNDEN said that he still folt that the ought to be got a ticket to
“Athena tomorrow. He can write the cheque, if there's any difficulty
1111 do its If ho can't face the journoy the answor-is to try and
press him to do so on the grounds that it's the only way to regain heal
I'm being a 1ittle selfish in this but ~te GEOWF said be would deal
with 4tte : ARl e S
ST Sl

Oubgoing call GASKIN to TONY WINSTON.

CASKIN told him exactly vhat he had told CLIVE HISLOP = that DLUNDEN
had beon touring on the comtinent with RAY GIBLS whilst he was in Greec
He disliked 1ni.enuoly DLUNDEN's seccrecy over his assoclation with RAY
BIBBS PONY $hid that ho-had himself suspocted that DLUNDER was
Baeing him and he reminded GASKIN that he had told him so.

TONY remarked YAnthony has o woakness to his chargeter and that is not
alvays ouning upt. GASKIN-the's very much like that, he's wvory
scerotivet s GASKIN went on to say how open and frank he was hﬂmself
'i]s%ﬁ;.& BLUNDEN and it was not fair that m,mm h.c-d not told him,'

Outgoing call GASKIN to KIN 0661. { )49) to BTIVE HISLOP.
Duriing this conversation CGASKIN mentioned that he was going to get
§520g out of BLUNDEN sometime.
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NAME: Line No.:

Tel. No.: Date:

Responsible Section :

%;;mingdcﬁl t? GASKIN from TONY WIKSTON.
JNL Sald be had been thinking things over. ie 124 is
9;;%{.11% not to upget BLUNDEN and to %ahave guite ngf'zﬁigry maﬁv;;ed
}lu,si.ntlyus ?ossible. GASKIN said that this wos exzetly the line
e wog taking but he still felt very s ngly about RAY especiall
a8 e was considered to be a thisf and had quite dei‘imito“':;r tak;;y
awey verious $hings in the place. GASKIN talked of ideus bo
i}g;;ﬁi Wy go away to Greece for z bit,
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Extract for File No PF, 60')"" 582

Original in File No.... EX20075236 ... ?eﬂaL.w“.gﬁﬁ ........... Dated.,25:11.68,
P feod M L O Py
Date and Place of “Interview/Mddting

with (also give security context of person being interviewed)
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Officer M.. Wrd Section.. Eee.. oo csnrenns

Extracted by

6. He acknowledged knowing Anthony BLUNT, again in
The Apostles context, He said he saw him last year
when BLUNT stayed with him in Canada,

*Strike out inapplicable.
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| individual
owner.
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Mk e dne oall BATINNIN +0 4AZR 9900 4 ADT [ WITTROWER)
",'{_},LG!, £ Cali i JKDmé v S50 b o YA o DUUL s \J oW E
O = et 1 vibis TS e . o B — HTINTGMT 2 £ Joio,
RUDI confirmed that he was coming at 11.30 today. DLUNDEN invited
14 o'l aam = 5 O 1 17 A
[E 2180 o ilumea

TARGARET too if she was able to.

Al
L= i
(Discussions with RUDI are normally about art and Institute)




NOTE FOR PF.604,582

BLUNT's Diaries

1. Reference P.M.W.'s interview with BLUNT on
7.11.68. at which BLUNT gave him his diaries for
1955 and 1956.

2. BLUNT said that entries "JACK" with a time
such as 7.30 or 8.0. on the half hour might well
relate to appointments with the R.I.S. The
following "JACK" entries occur, applying to various
times of the day.

(a) Monday, 10 January 1955 7.30 JACK
(b) Thursday, 27 January Jack. N
(e) Thursday, 3 February Dinner Jack

(d) Sunday, 13 March ? Dinner Jack
(followed by illegible
squiggle)

(e) Monday, 31 October Jack dinner 7.30

(£) Monday, 12 December Iunch Jack Travellers
(It is possible that
"Travellers" goes with
another entry at 11.15)

(g) Friday, 16 December Dinner Jack R.
(h) Friday, 27 January 1956 Johannes dinner

(i) Monday, 30 January Jack (and what looks like:
dinner 7.45)

(3) Wednesday, 30 May Dinner Jack 7.45.
(k) Monday, 26 November 1956 Jack R.

o Of these dates, the first five, (a) to (e), relate
to a period when MODIN was not in this country. The
second six, (f) to (k), coincide with one of his periods
of residence here.

4, During the times of the first four entries we did
not have BLUNT on check. At the date of entry (e)
BLUNT was back on check in order that we might observe
his reactions to the BURGESS/MACLEAN White Paper debate
on 7.11.55.

/5.
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5 On 29th October 1955 he returned to London from
a visit to Paris. He spent a few days in London before
setting off again on a visit to Rome. The entry for
318t October 1955 (e) coincides exactly with his spell
in London and it seems very reasonable that he would
have had ansgppointment with the R.I.S. at this time and
for them to have kept in touch with him and, possibly,
through him, with PHILBY, just a week before the House
of Commons debate. (The T.C. shows that two days later,
on 2nd November, he was to meet Jackie HEWITT at the
corner of Jermyn Street and Haymarket between 7.15 and
7.30 before an engagement at his club at 8.0 p.m. The
engagement at the club appears in the diary but not the
meeting with HEWITT. This suggests a (?) blackmail
meeting and Jackie HEWITT almost certainly has no rele-
vance to the Jack entries in the diary).

6. Entry (f) for 12th December 1955 (for which date
there is no T.C. to consult), as it refers to lunch

(and possibly to the Travellers Club), does not strictly
fall within the description of "JACK" entries which BLUNT
has said might well apply to the R.I.S. On the other
hand, it is interesting to note that this is the day after
MODIN returned to the U.K., and also that BLUNT deleted an
original entry "? Willie lunch", altering it to "Lunch
JACK", However, the next entry, Friday 16th December,
"Dinner Jack R." could equally well apply to a meeting
with MODIN early after the latter's return.

o I included entry (h), thinking that "Johannes dinner"
might well be a variation on the Jack theme but the T.C.
shows that at about this period BLUNT had a genuine con-
tact called Johannes. Entry (h) is closely followed by
entry (i). This would have seemed very likely to rep-
resent an R.I.S. contact as it would have been well timed
to provide MODIN with an opportunity to warn BLUNT of the
forthcoming surfacing of BURGESS and MACLEAN by the Russians
in Moscow on 11th February 1956. (The T.C. was put on
again to cover this and the first intercept obtained was

one of 13th February 1956 showing that BLUNT was (conveniently!)
away in America,) According to BLUNT, the "7.45" would
tend to disqualify it. On the other hand, he did mark it
down as of possible interest on the scribbled notes he
passed to P.M.W. It would not be impossible for him

to have added the "45" - though the pencilling on the

entry looks fairly uniform. The "7" is heavier than the
"45" but it is characteristic of him to make all the

initial strokes heavier.

\2%,f%xLZQAJyL: ;

K.3. | B. Palliser

1Qth November 1968




NOTE FOR FILE

Nr- K,3/Peter Wright saw BLUNT on the evening
of,7.11.68. at the Courtauld Institute. He received
from BLUNT two diaries for 1955 and 1956 (photostat
copies of which are in PF.604,582 Supp.B together with
a slip of paper on which BLUN% had scribbled some
notes on certain of the diary entries ) and also
took back the schedule of dates he had left with him.

2a They discussed the diaries and the possible
implications of various entries in them. -Down the
years, BLUNT said when he recorded meetings with the
Russians he recorded them as "JACK" in his diaries
and the times were likely to be on the hour or half
hour in the evening. So he wondered whether the
entries of this type in these two diaries refer to
meetings with Russians. (The only acquaintance of
his he could think of genuinely named "JACK" was
Jackie HEWITT, usually known as "Jackie".) There
are eleven "JACK" entries ranging from Monday, 10th
January 1955 to Monday, 26th November 1956. (Entries
with a time such as 7.45 should not relateto the
Russians but on the other hand BLUNT had noted down
the entries of 30th January and 30th May 1956 as of
possible interest so these must not be disregarded
out of hand). BLUNT asked if these dates fitted
with MODIN's times in the U.K. and was told that not
all of them did. He made no further comment!

3. Entries such as "J. goes" and "J. back" refer
to the comings and goings of John GASKIN (see BLUNT's
slip of paper. Reference to the telephone check
confirms this).

L. BLUNT said he sometimes ringed, or made a square
enclosing an actual date to indicate some significance
attaching to that date (see 14.10.55., 26.7.56., 5.8.56.
and possibly 5. and 6.1.56.).

B BLUNT noted on his slip of paper among other
things the dates:

20.7.55. (in the diary at this date, there is
along with other entries, a plain
8/8.320 noted with nothing against)

22.8.55. (in the diary at this date, after
other entries, there is a plain "7"
noted, with nothing against it).

17.10.56. (in the diary at this date, after other
entries, there is a final faint scribble
which could be "7" or "J" scratched out.
He himself said this was irrelevant.
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{ 6. BLUNT now maintains that the lecture at which

| MODIN appeared was that one in the autumn of 1954 when

. he lectured on Mannerism. This was in effect, he
said, a "singleton" in that it did not form a part of
a series with the three on Philibert de L'Orme and
indeed he produced evidence that yet another lecture
had intervened between the one and the three. He

- repeated what he had said on a previous occasion

. (see 528b of 14.6.66) that this was the first lecture

- at which he had spoken with a non-Marxist approach.

il BLUNT could give no genuine explanation of

' the circumstances of his meeting with PHILBY at lunch-
time on 19.8.54. but suggested the following sequence
of events as a likely explanation. The meeting was
at PHILBY's instigation, he being out of touch with
the Russians and desperately anxious to get in touch.

. PHILBY asked BLUNT if he could possibly put him in
touch with the Russians. BLUNT said, yes, he would
put a chalk mark and see what happened. At first
nothing did happen and then eventually MODIN's return
to the U.K. on 17.9.54. was organised expressly for
the purpose of meeting PHILBY and his accosting of
BLUNT at the lecture was the next step. This hypothesis
of BLUNT's presumes that PHILBY's account in the memoirs
of events of this period is quite fictitious. Unfor-
tunately BLUNT has not provided a diary for 1954 so
we cannot see if there is any confirmation of all this.
P.M.W. has the strong impression that on the table at
his last meeting there were four diaries lying on the
table, not two. BLUNT maintains there were only two
and these the ones he has now lent us.

8. BLUNT added that the singleton lecture of

May 1956 (sic) in faet took place on 26th June 1956

and that this could not possibly have been the occasion
of MODIN's accosting him because he, BLUNT, flew off to
Paris on the next day, the 27th, and so could not have
been making his two attempts at rendezvous. (There is
an entry in the diary for Tuesday, 26th June 1956:
"Ricci lecture" and for 27th June 1956: "Paris". There
is also an entry which looks like a lecture on Tuesday,
8th May 1956 and again on Tuesday, 15th May 1956).

9. P.M.W. made no arrangements with BLUNT for a
further interview. He will do this in due course.

i /> N N :
S . falliass

B. Palliser

Koao

¥2th November 1968
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Outgoing eall GASKIN to DICK SPALEING, 622 8042,

During this conversation GASKIN mentioned the extension telephone

in BLUNDEN's office and said that BLUNDEN scmetimes- when he was working
switched off the bell.

He said Bat BLUNDEN wes very tied up these days and he liked visitors
to bhe out of the place by a quarter to 11.0 at night.

GASKIN mentioned GEOFF, saying that he had just got £100 out of

BLUNDEN to buy a new car tone of these loans that never gets paid backh
GASKIN added -'I've just read the riot act with him - we!ll have no
money left if this goes on'. :

MCORE CROSTIMAITE spoke bricfly to GASKIN saying he hoped they would
meet soch.
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'ODE 18-75
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)

Note for file

On the evening of Thursday 17th October I
interviewed BLUNT at Portman Place,

2 Our discussion opened with BLUNT's raising

the question again of the offer he had received to

g0 to an American University. He said he was not

in fact anxious to take the offer, I told him that
in my view it would cause nothing but embarrassment

if he were to try to take it; I was certain he

would not get in to America at the present time and
to attempt to organise it that he.should get in would
cause major difficulties, He accepted this and said
he would turn down the present offer, which he did not
really want, He said that at some stage in the future
it might be more difficult to turn down an offer. I
commented that things might be easier for him when
Hoover had left the bureau!

e We went on to discuss the problems of the mid-
50s., He had found some diaries from about 1955 on

(it was not made clear how many but there seemed to

be four or five on the table). He asked me for
relevant dates in the period and I gave him the attached
schedule, He said there would be no point in our
looking at the diaries unaided as they would be quite
unintelligible and he kept the schedule of dates with
which to go through the diaries and attempt to decypher
them, There was, he said, a reference to "JACK" in
the diaries which related either to the Russians or

to PHILBY, he could not remember which, I said that

I would 1like to have the diaries and arranged that we
should discuss them when we next meet in a fortnight's
time on 29th October at 6.30 pm, He said he had

found two out-of-date passports which we were welcome
to keep and he gave me these, He presumed we had
experts on passports who would be able towork our

his travels from them: they meant very little to him,

Louis 4'ANTAL

gr BLUNT said that he did not know 4'ANTAL and

ad not known him at Cambridge. He asked whether he
was a Hungarian and I said that he was. He said that
any Central Buropean who was a friend of PHILBY would
be worth our attention, Before the war, owing to

the influmace of Lizy, Central Europeans were of special
significance in the PHILBY world. He, PHILBY, trusted
and admired them, regarded them as the salt of the
earth, If A'ANTAL had Communist associations and was
a good ideological bet, PHILBY would almost certainly
have put him up for possible recruitment, At this
stage BLUNT elaborated at great length about Austrians
in England, emphasising what a dynamic character Lizy
was and how close she was to Guy, particularly in the
late thirties and early forties. I took this
opportunity to remind him that he had said, in
discussing the events of the fifties, that the only
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non-Russian with whom he had had contact over "the
game" was Lizy. How could he reconcile this with

his earlier statement to Arthur Martin that when he
was out of touwh in 1939-40 he re-established contact
through Bob STEWART? I had been under the impression
that he had met Bob, BLUNT claimed that in that case
he had misled us: he had not met Bob - he certainly
would not have risked doing such a thing when he was
in the office! ' He insisted that Lizy had been

the intermediary, I asked him to tell me the mechanics
of this, (He does not like having to describe the
mechanics of any episode). BLUNT said that when he
and BURGESS were out of touch they became rather
desperate, wanting to pass all the good material they
had and not being able to, Guy discussed the problem
with Lizy, Lizy with Edith TUDOR-HART, Edith with Bob
STEWART, and this formed the chain of contact: Guy
to Lizy to Edith to Bob, It was Edith who /could meet
Bob STEWART, I then asked BLUNT if all the people

in "the game" known to Guy were using this channel or
if any of them was in touch with the Russians. He
said he did not know the answer to this but common
sense would suggest that Guy would have asked everyone
he knew "in the game" if they were in contact, and the
fact that Guy remained out of touch proved that the others
he knew were in the same position,

5. BLUNT emphasised once again the importance of
Lizy. She was, he said, extremely attractive, He
liked her very much, Today he would find her rather
overdone, Her character was painted in pastiche
colours but she was a wonderful person:)

6. I asked BLUNT whether he knew Eddy PENNING
ROWSELL, He said that he did, but not in the context
of "the game", rather in the context of publishing.
Eddy had tried to get the rights to publish his book
on Picasso, He was surprised that we should think
Eddy relevant,

7 I asked BLUNT whether he knew Paul EISLER,
He said he did not,

8. I discussed PENNING ROWSELL's and d4'ANTAL's
_associates with BLUNT, He did not know Newton
BRANCH but had heard the name, He knew John DAVENPORT
who, he would have said, was older than the rest of
this group. It had never occurred to him that
DAVENPORT was political in any sense of the word, He
did not know Malcolm LOWRY, I asked when he first
knew Eddy. He said it was in connection with a paper
Eddy published called "Mind in Chains™ in 1937. BLUNT
had written an article for it. He said that John
DAVENPORT had published a journal at Corpus, Cambridge,
called "Venture" with which he and Michael REDGRAVE w.A.
had helped, John, he commented, had had a raging
affair with that tedious Communist Charlotte HALDANE,

OBt ' Bue s v e
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Para, 8 cont'd

I asked him about "Venture", He said it was
political: "we tried to inject a political aura"
But he would not describe DAVENPORT as political,
(Comment: this view of DAVENPORT may not be a
true one: there was some sort of emotional tie
between him and Michael REDGRAVE),

9. I asked BLUNT about Maurice DOBB's seminars,
attended by A4'ANTAL . He said DOBB was a political
idealist who would not have got involved in anything
clandestine, These Marxist seminars had gone on
for many years, starting in the 20's when DOBB was
very much a lone wolf as a Communist at Cambridge,

10. Jim CHAPLIN was Jjust a name to BLUNT, i %

asked him whether he knew Henry ROLAND., He said he g., 70Sa

did not but I do not believe him and I think the
name should be raised with him again,

r;H. I asked him about Lizy PHILBY's house party
in Wales in 1937. He did not know she had a cottage
in Wales and said he would not have attended such a

party,.|

12. I told BLUNT about the meeting between Eddy

PENNING ROWSELL and Kim PHILBY in St. Jean de Luz in
August 1939, He said Kim had never mentioned this

to him,

Jae SIU.6.13, BLUNT denied knowledge of Sam GOLDMAN, I

FW{- v '0 .

showed him 4'ANTAL's photo. He failed to recognise it.

e
o RN

K. 3
235,10.68 Peter M, Wright




In the course of Cecil Shipp's
and my interview of BLUNT and STRAIGHT
at 12.30 on Thursday 417th October 1
showed them three photographs of Leopold
TREPPER and one of RADO. Both BLUNT
and STRAIGHT said that neither was GEORGE/
orr0 (i.e. BLUNT's first controller and
the Person whom STRAIGHT said he and BLUNT
accompanied to a swimming pool on the
Gpreat West Road in June 1937) though
TREPPER was roughly the right type.

iy
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Cutgoing call BLUNDEN to 734 5320 to ELISABETH and then to U IRTSTOPHES
This was about thekr mother. CHRISTOMHER mentioned that she had said
BLUNDEN would be going off again soon. JRDER sald this was not so.
He was now settled down until Christmes for the whole term and was not
going away except for the odd day or two.
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Reference

Brief for P,M,W, on 17.10.68

12.10.,50 MODIN arrived ULK,

1951 BLUNT gave no public lectures

22 .7T¢51 BLUNT to Athens for about a month

1952, % Monde BLUNT gave en@ public lecturegal 4A.A-
: (Souvee:, K. boiilidum, oy sha

April 1953 BLUNT to (?) America Mwiid te fietivr] iyfefux.

1724453 MODIN left U.K.

May 1953 BLUNT gave one public lecture

Late summer 1953 BLUNT lecture tour to Greece

December 1953 BLUNT to Sicily

January 1954 BLUNT gave one public lecture

April 1954 BLUNT three weeks in Italy

13.4.5h Publication of news of PETROV's
defection

28, 1. 54 PETROV's mention of BURGESS & MACLEAN
first noted in Press

circa July 1954 PHILBY wrote BLUNT asking for meeting

15.8.54 BLUNT wrote PHILBY suggesting
Thursday 19th for lunch

19 8.54L PHILBY met BLUNT at lunch time and
= at 3,0 pm said on the telephone:
"a bit of a cloud had passed over"

20,.8.54 Mrs, Dora PHILBY tells Kim she has
a letter for him from the Courtauld

17.9.54 MODIN returns to UK

one on Mannerism? three on Philibert

de Lorme:
Friday 3.19.54 MODIN left U.K.

2842.54 Kim, Connie and BLUNT and the HARRISES
all dine together

A few days later: i Kim bumps into BLUNT

ﬁéjw1955 oty ' ~__ BLUNT gives series of four public
B, 70 thv, lectures on Baroque staircases

23.9.55 White Paper appeared on BURGESS
and MACLEAN

1.10.55 onwards: PHILBY pursued by Press

291055 Question in House by Lipton
mentioning PHILBY by name

Oct/Nov., 195L -BLUNT  gives fourj?ﬂﬂjc‘lectures,

Tt e 55 Debate in House of Commons on White
Paper, PHILBY cleared

8.11.55 PHILBY Press Conference

CODE 18-75
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55600776756

23.11.55

T1e 1255
Feb to May '56

6. v

715,56
15.5:586
Summer 1956
5.8.56

19.8.56 to 10.9.56
20,8.56
6.9.56

> e TR
17 ST

k.8,57

30.5.586

Jan to Mar 1961

April 1961

Autumn 1961

Late June 1962 (after 18th)
16,8,62

BLUNT

at Mrs,

MODIN
BLUNT
BLUNT
WODIN
MODIN
BLUNT
MODIN

Reference

to meet Kim for a drink
Bassett's

arrived U,K,

to America (= 2.0 —
gives pupllc lecj‘,gvr
left U,K, for Moscow
reﬁurns ik,

-,
A iy /= i

to Ireland y:w e 1

we L

laft U K. for Quaker

Conference in Switzerland

BLUNT
MODIN

PHILBY left U.K.

to Italy
returns to U.XK,
Date of arrival

in Beirut not certain but sometime
1n beptember

Y
MUDIN

MODIN
MODIN
BLUNT
BLUNT
MODIN
MODIN
MODIN

left U.K.

returns U,.K.

leaves U.K, for last time

to Rome

to Beirut, Syria, Jordan, Egypt
visited Finland

to Iraq via Austria and back
left Beirut for Vienna




S [ BLUNT

Edmund ("Eddie") Lionel PENNING - ROWSELL (PF 48,855)

be 1643.13.
1930-35 With the 'Morning Post's

1935 (?or March Alternative dates on different "Still Life" forms.
1939) Joined C.P,

1937 Married Meg WINTRINGHAM - (in recent years Dues
Organiser, South Midlands District Communist Party.)

1935-40 and Publisher with F. Muller Ltd.
1949-52

1953-59 Sales Manager B.T. Batsford Ltd.

1959-64 Hulton Press.

1964~ Self-employed publisher.

Royal Signals during the war. D.N. PRITT (friend) and Geoffrey BING tried

to get him Commission and Secret work. Organised C.P, activities in Royal
Signals.,

Uses flat at 190 Russell Court, Russell Square, W.C.1. for Secret C.P. meetings
in publishing world.,

Betty REID told George MATTHEWS (S/F) that Meg had had an affaire with Paul
EISLER.

18.5.61. Told Judith TODD (S/F) he had seen Anthony BLUNT about a book on
Picasso. Hed not seen him for years - "a very nice chap, though still makinng
slightly progressive <ns1:XMLFault xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat"><ns1:faultstring xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat">java.lang.OutOfMemoryError: Java heap space</ns1:faultstring></ns1:XMLFault>